
 

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ 

ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α΄ ΑΘΗΝΩΝ 

 10 Οκτωβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων, κ. Νίκη Κεραμέως. 

Θέμα: «Προκήρυξη διαγωνισμού με αντικείμενο προδιάγραφες έργων και 

υπηρεσιών που φέρει εις πέρας επιτυχώς το Ι.Τ.Υ.Ε..» 

Κυρία Υπουργέ, 

Το Ινστιτούτο Τεχνολογίας Υπολογιστών και Εκδόσεων (Ι.Τ.Υ.Ε.) είναι ερευνητικός και 

τεχνολογικός φορέας με σκοπό την έρευνα και την αποτελεσματική αξιοποίηση των 

Τεχνολογιών της Πληροφορίας και των Επικοινωνιών (Τ.Π.Ε.). Ιδιαίτερη έμφαση από το 

Ι.Τ.Υ.Ε. δίδεται στον τομέα της εκπαίδευσης με την ανάπτυξη και εφαρμογή των 

συμβατικών & ψηφιακών μέσων στην εκπαίδευση και τη δια βίου μάθηση, την έκδοση 

έντυπου και ηλεκτρονικού εκπαιδευτικού υλικού, τη διοίκηση και διαχείριση του 

Πανελλήνιου Σχολικού Δικτύου, καθώς και την υποστήριξη της οργάνωσης και 

λειτουργίας των ηλεκτρονικών υποδομών του Υπουργείου Παιδείας και 

Θρησκευμάτων όλων των εκπαιδευτικών μονάδων. 

Ωστόσο το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πολιτικής (Ι.Ε.Π.), έπειτα από σχετική ́ ανάθεση 

του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευμάτων μέσα στον Αύγουστο προκήρυξε ανοιχτό ́

διεθνή ́ διαγωνισμό́, στο πλαίσιο της «αξιοποίησης» των πόρων του Ταμείου 

Ανάκαμψης, με προϋπολογισμό́ που αγγίζει το σημαντικό ποσό των 50 εκατομμυρίων 

ευρώ και αντικείμενο προδιάγραφες έργων και υπηρεσιών που για αρκετά χρόνια 

φέρει εις πέρας επιτυχώς το Ι.Τ.Υ.Ε., το οποίο μεριμνά για τη συντήρηση και τη συνεχή ́

αναβάθμισή τους. 

Σχετικά με το θέμα, το Σωματείο Εργαζόμενων του Ινστιτούτου Τεχνολογίας 

Υπολογιστών Εκδόσεων «Διόφαντος» δημοσίευσε προσφάτως τεκμηριωμένη 

ανακοίνωση στο ιστολόγιο του, η οποία λόγω της σπουδαιότητας της κατάστασης 

παρατίθεται αναλυτικά στη συνέχεια. 

“Με την παρούσα, το Σωματείο Εργαζόμενων του Ι.Τ.Υ.Ε. «ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ» επιθυμεί́ να 

εκφράσει δημόσια την έντονη ανησυχία των εργαζομένων μετά τις πρόσφατες 

εξελίξεις που αφορούν τον Οργανισμό́, αποτέλεσμα κινήσεων του Υπουργείου 

Παιδείας και Θρησκευμάτων (Υ.ΠΑΙ.Θ.), που γεννούν εύλογα ερωτήματα, τόσο για το 

μέλλον του Οργανισμού, όσο και για τη συμβατότητα των επιλογών του Υπουργείου με 

το ίδιο το δημόσιο συμφέρον στο χώρο της δημόσιας δωρεάν παιδείας. 

Συγκεκριμένα, στις 5 Αυγούστου, εν μέσω θερινών διακοπών, διαπιστώσαμε πως το 

Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πολιτικής (Ι.Ε.Π.), έπειτα από σχετική ανάθεση του Υ.ΠΑΙ.Θ., 

προκήρυξε ανοιχτό διεθνή διαγωνισμό, στο πλαίσιο της «αξιοποίησης» των πόρων του 

Ταμείου Ανάκαμψης, με τίτλο «Μετασχηματισμός των συμβατικών Προγραμμάτων 
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Σπουδών και του εκπαιδευτικού́ περιεχομένου σε υλικό ανοιχτού́ κώδικα», που 

αφορά, μεταξύ άλλων, την ανάπτυξη Ψηφιακής Εκπαιδευτικής Πλατφόρμας, την 

υλοποίηση Ψηφιακού Αποθετηρίου και τη δημιουργία Ψηφιακού Εκπαιδευτικού́ 

Περιεχομένου, με προϋπολογισμό που αγγίζει το ύψος-μαμούθ των 50 εκατομμυρίων 

ευρώ. Το αντικείμενο και τα πακέτα εργασίας του διαγωνισμού́ δεν αφήνουν 

περιθώρια παρερμηνείας, καθώς ουσιαστικά́ αντιγράφει προδιάγραφες έργων και 

υπηρεσιών τα οποία υλοποιεί́ εδώ και χρόνια το Ι.Τ.Υ.Ε, φροντίζοντας για τη συντήρηση 

και συνεχή ́αναβάθμισή τους. Αναφερόμαστε στην Ψηφιακή ́Εκπαιδευτική́ Πλατφόρμα 

«e-me», την Πλατφόρμα «e-class» του Πανελλήνιου Σχολικού́ Δικτύου, τα Αποθετήρια 

Ανοιχτών Εκπαιδευτικών Πόρων «Φωτόδεντρο» και την Ψηφιακή́ Βιβλιοθήκη 

Διαδραστικών Βιβλίων «ebooks.edu.gr». Αξίζει να σημειωθεί́ ότι οι συγκεκριμένες 

υπηρεσίες, που στηρίξαν αποφασιστικά́ την εθνική́ εκπαιδευτική́ διαδικασία κατά τη 

δύσκολη περίοδο της πανδημίας, οφείλουν μεγάλο μέρος της επιτυχίας τους στην 

αυταπάρνηση και το υψηλό́ αίσθημα καθήκοντος των εργαζομένων του Ι.Τ.Υ.Ε.. 

Το γεγονός αυτό έρχεται να προστεθεί́ στην προ ολίγων μηνών προκήρυξη διεθνούς 

διαγωνισμού από το Υ.ΠΑΙ.Θ., χρηματοδοτούμενου και πάλι από το Ταμείο 

Ανάκαμψης, ύψους περίπου 13 εκατομμυρίων ευρώ, που αφορούσε στη δημιουργία 

ολοκληρωμένου ψηφιακού́ πληροφοριακού́ συστήματος για την πρωτοβάθμια και 

δευτεροβάθμια εκπαίδευση, το περιβόητο «eSchools». Το αντικείμενο και αυτού́ του 

διαγωνισμού ισοδυναμεί́ ουσιαστικά με επανασχεδιασμό́ και επικάλυψη υποδομών 

και υπηρεσιών που εδώ και χρόνια υλοποιεί́ και υποστηρίζει με επιτυχία το Ι.Τ.Υ.Ε. για 

λογαριασμό́ του Υ.ΠΑΙ.Θ. και που επίσης στηρίξαν τη δημόσια εκπαίδευση κατά την 

περίοδο της πανδημίας, με πενιχρά τεχνολογικά μέσα που ποτέ δεν φρόντισε να 

αναβαθμίσει το Υ.ΠΑΙ.Θ. παρά τις έκτακτες ανάγκες που προέκυψαν και τις παχυλές 

δημόσιες υποσχέσεις. 

Οι κινήσεις αυτές έρχονται να εντείνουν την ήδη έκδηλη ανησυχία των εργαζομένων 

του Ι.Τ.Υ.Ε., καθώς δείχνουν να εντάσσονται σε ένα ευρύτερο πλαίσιο «ομηρίας» του 

οργανισμού́. Τρία χρόνια μετά την ανάληψη των καθηκόντων της παρούσας 

κυβέρνησης, η ηγεσία του Υ.ΠΑΙ.Θ. εξακολουθεί́ να αρνείται την διευθέτηση του πλέον 

ζωτικού́ αιτήματος του οργανισμού, που αφορά στην έγκριση οργανογράμματος και 

κανονισμού λειτουργίας. Η ψήφιση του οργανογράμματος θα εξασφάλιζε τη 

βιωσιμότητα του οργανισμού, θα περιέγραφε τη μελλοντική οργανωτική του 

διάρθρωση, καθώς και τον ακριβή αριθμό εργαζομένων που θα τον στελεχώσουν 

οργανικά, ζητήματα που φυσικά δεν βαραίνουν μόνο την παρούσα, αλλά και τις 

προηγούμενες κυβερνήσεις και διοικήσεις. Το συμπέρασμα στο οποίο αναπόφευκτα 

οδηγούμαστε είναι πως το Υ.ΠΑΙ.Θ. επιθυμεί να αφαιρέσει αρμοδιότητες από το Ι.Τ.Υ.Ε, 

εκχωρώντας αυτές σε ιδιωτικά συμφέροντα, με ξεκάθαρο σκοπό στη συνέχεια να 

προταθεί ένα σαφώς περιορισμένο οργανόγραμμα. 

Θεωρούμε επομένως πως δικαιούμαστε μια άμεση και ειλικρινή απάντηση στα εύλογα 

και σαφή ερωτήματα που προκύπτουν: 



- Για ποιο λόγο προκηρύσσεται ο επανασχεδιασμός και εκ νέου υλοποίηση, από 

ιδιώτες και με υπέρογκο κόστος, υπηρεσιών που ήδη υλοποιούνται με επιτυχία από 

έναν δημόσιο φορέα; 

- Η προκήρυξη αυτών των διαγωνισμών, συνολικού ύψους άνω των 60 εκατομμυρίων 

ευρώ, αποτελεί ή όχι τουλάχιστον κακοδιαχείριση και σπατάλη του δημόσιου 

χρήματος, ειδικά εάν λάβουμε υπόψη πως οι επαναπροκηρυχθείσες υπηρεσίες έχουν 

στο παρελθόν στοιχίσει στο δημόσιο ένα μικρό κλάσμα του προϋπολογισμού των 

συγκεκριμένων διαγωνισμών; 

- Για ποιο λόγο, ενώ μοιράζει απλόχερα εκατομμύρια ευρώ για τη δημιουργία 

πανομοιότυπων συστημάτων, το Υ.ΠΑΙ.Θ. επιλέγει να χρηματοδοτεί με το 

σταγονόμετρο τη λειτουργία και συντήρηση των υφιστάμενων υποδομών του Ι.Τ.Υ.Ε, τη 

στιγμή που ο οργανισμός έχει φέρει εις πέρας το έργο του με απόλυτη επιτυχία, εν 

μέσω συνεχών περιόδων αντιξοότητας; 

- Ποια είναι η αιτία της απόσπασης έργων και αρμοδιοτήτων από το Ι.Τ.Υ.Ε. και της 

παράδοσής τους σε ιδιωτικά συμφέροντα, όταν υπάρχουν κρίσιμοι τομείς της παιδείας 

που υποχρηματοδοντούνται; 

- Γιατί καθυστερεί εδώ και χρόνια η έγκριση του οργανογράμματος του Ι.Τ.Υ.Ε, που θα 

εξασφάλιζε μόνιμες θέσεις εργασίας και θα καθόριζε με σαφήνεια τις αρμοδιότητες 

του οργανισμού; 

Τα εν λόγω ερωτήματα τίθενται φυσικά τόσο προς το Υ.ΠΑΙ.Θ. όσο και προς το 

Διοικητικό Συμβούλιο του Ι.Τ.Υ.Ε., η στάση του οποίου δεν μπορεί παρά να 

χαρακτηριστεί τουλάχιστον ακατανόητη, αν όχι προβληματική, καθώς μέχρι στιγμής 

δεν έχει πάρει δημόσια θέση σε σχέση με τις προαναφερόμενες εξελίξεις, δεν έχει 

προβεί σε καμία ενημέρωση των εργαζομένων, αντί αυτού εξαντλείται σε μια 

στρατηγική αποφυγής οποιασδήποτε ουσιαστικής συμβολής στα ζωτικά για τον 

οργανισμό θέματα που επανειλημμένως έχει θέσει γραπτώς το σωματείο 

εργαζομένων. 

Ως εργαζόμενοι δηλώνουμε με τον πιο ξεκάθαρο τρόπο πως θα σταθούμε 

αποφασιστικά απέναντι στα όποια σχέδια εκχώρησης υπηρεσιών και υποδομών, 

κομβικών για τον ποιοτικό χαρακτήρα της δημόσιας παιδείας στη χώρα μας, σε 

επιχειρηματικούς κύκλους και μέσα από αδιαφανείς διαδικασίες.” 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται η κ. Υπουργός: 

- Προτίθεστε να λάβετε σοβαρά υπόψη την ανακοίνωση του Σωματείου Εργαζόμενων 

Ι.Τ.Υ.Ε. «Διόφαντος» προκειμένου να απαντήσετε στα ερωτήματα που προκύπτουν: 

1. Για ποιο λόγο προκηρύσσεται ο επανασχεδιασμός και εκ νέου υλοποίηση από 

ιδιώτες με υπέρογκο κόστος, υπηρεσιών που ήδη υλοποιούνται με επιτυχία από έναν 

δημόσιο φορέα; 

2. Η προκήρυξη διαγωνισμών συνολικού ύψους άνω των 60 εκατομμυρίων ευρώ, 

αποτελεί ή όχι τουλάχιστον κακοδιαχείριση και σπατάλη του δημόσιου χρήματος, 



ειδικά εάν λάβουμε υπόψη πως οι επαναπροκηρυχθείσες υπηρεσίες έχουν στο 

παρελθόν στοιχίσει στο Δημόσιο ένα μικρό κλάσμα του προϋπολογισμού των 

προαναφερόμενων διαγωνισμών; 

3. Για ποιο λόγο, το Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευμάτων ενώ διανέμει απλόχερα 

εκατομμύρια ευρώ για τη δημιουργία πανομοιότυπων συστημάτων, επιλέγει να 

χρηματοδοτεί ελάχιστα τη λειτουργία και συντήρηση των υφιστάμενων υποδομών του 

Ι.Τ.Υ.Ε., όταν ο οργανισμός έχει φέρει εις πέρας το έργο του με απόλυτη επιτυχία εν 

μέσω συνεχών περιόδων αντιξοότητας; 

4. Ποια είναι η αιτία της απόσπασης έργων και αρμοδιοτήτων από το Ι.Τ.Υ.Ε. και της 

παράδοσής τους σε ιδιωτικά συμφέροντα, όταν υπάρχουν κρίσιμοι τομείς της 

Παιδείας που υποχρηματοδοντούνται; 

5. Γιατί καθυστερεί αρκετά χρόνια η έγκριση του οργανογράμματος του Ι.Τ.Υ.Ε., το 

οποίο θα εξασφάλιζε μόνιμες θέσεις εργασίας και θα καθόριζε με σαφήνεια τις 

αρμοδιότητες του οργανισμού; 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 

 




